

**Grzegorz Jędrejek**

**Право до kwatery przydzielonej żołnierzowi zawodowemu a stosunki majątkowe małżonków**

**Streszczenie**

Żołnierze służby stałej (tzw. żołnierze zawodowi) otrzymują decyzję o prawie do zamieszkiwania w lokalu mieszkalnym (tzw. kwatera stała). Prawo do zamieszkiwania w przydzielonym lokalu, pomimo wydania decyzji jedynie na rzecz małżonka – żołnierza zawodowego, wchodzi w skład wspólności majątkowej. Za takim rozwiązaniem przemawia wykładnia art. 33 KRO. Dopuszczalna wydaje się także analogia legis z art. 6801 KC. W przypadku podziału prawa do kwatery stałej, w trakcie postępowania o podział majątku wspólnego małżonków, odpowiednie zastosowanie znajdzie najczęściej art. 212 § 1 KC, zgodnie z którym jeden z małżonków otrzyma prawo do kwatery stałej z obowiązkiem spłaty drugiego.

**The Right to Lodging Allotted to a Regular Soldier and Matrimonial Property Relations**

**Summary**

Soldiers in the active service (regular soldiers) receive a decision about the right to occupy a flat (permanent lodging). If a serviceman is married, such a right – although received solely by the soldier – becomes a joint property of both spouses. Such a solution follows from the interpretation of Article 33 of the Family and Guardianship Code. There is also analogia legis to Article 680 of the Civil Code. In the event of the division of the right to the lodging, another regulation is applied during the property division proceedings, namely Article 212(1) of the Civil Code which reads that one of the spouses receives the right to occupy the lodging after having paid off the other.

**Право профессионального военнослужащего на предоставляемую государством жилую площадь и имущественные отношения супругов**

**Резюме**

Профессиональные военнослужащие, находящиеся на постоянной службе в армии, получают решение о праве на получение жилой площади. Право на получение жилой площади относится только к одному из супругов. Однако, несмотря на это, оно входит в состав совместной собственности супругов. Такое толкование этого права основано на 33 статье Семейного и опекунского кодекса. Можно также провести юридическую аналогию с 680 статьёй Гражданского кодекса. В процессе раздела права собственности на предоставленную жилую площадь чаще всего будет использоваться статья 212 §1 Гражданского кодекса. Согласно этой статье право на жилую площадь получит один из супругов с обязательством выплаты другому его части.